

## PORT VILA

### VANUATU GOVERNMENT

La Casa D'Andrea E Luciano Building, Rue Pierre Lamy,  
PMB 9012 Port Vila

All general enquires contact: Tel: (+678) 33010

Email: [circorporate@vanuatu.gov.vu](mailto:circorporate@vanuatu.gov.vu)

Website: <http://customsinlandrevenue.gov.vu>



## PUBLIC NOTICE NO. 006/2020

### Invitation to attend Consultation on the Amendments to the Vanuatu Harmonized System (HS) 2022

Vanuatu has been a member of the World Customs Organization (WCO) since 17th November 2009 and has been a Contracting Party to the Harmonized System (HS) Convention.

The Preamble to the International Convention on the Harmonized Commodity Description and Coding System emphasizes the importance of ensuring that the Harmonized System is kept up to date in the light of changes in technology and patterns of international trade.

The HS2022 is deemed to pass through the national parliamentary approval processes and will enter into force on 1st January 2022 thus The Department of Customs and Inland Revenue will be undertaking intensive consultative program in the month of August to October 2020 with key stakeholders in the public and private sector to identify and address specific national concerns and issues.

Therefore an open Invitation is made to any other Interested Parties/Stakeholders who wish to be part of this consultation to please indicate by emailing [salui@vanuatu.gov.vu](mailto:salui@vanuatu.gov.vu) or call The Customs Revenue Unit on 22168.



Harold TAROSA  
Director of Customs and Inland Revenue

## AVIS AU PUBLIC NO. 006/2020

### Invitation à assister à une consultation sur les modifications du système harmonisé (SH) de Vanuatu 2022

Le Vanuatu est membre de l'Organisation mondiale des douanes (OMD) depuis le 17 novembre 2009 et partie contractante à la Convention sur le système harmonisé (SH).

Le préambule à la Convention internationale sur le système harmonisé de désignation et de codification des marchandises souligne l'importance de s'assurer que le système harmonisé est tenu à jour à la lumière des changements en matière de technologie et de configuration du commerce international.

Le SH2022 est soumis aux processus d'adoption par le Parlement national et entrera en vigueur le 1er janvier 2022. C'est pourquoi le Service de la Douane et des Contributions indirectes va entreprendre un programme intensif de consultation du mois d'août au mois d'octobre 2020 avec les principales parties prenantes dans le secteur public comme privé afin d'identifier et de résoudre toute préoccupation ou problématique particulière nationale.

Ainsi, toute autre partie intéressée ou concernée souhaitant participer à cette consultation est invitée à se manifester par courriel auprès de [salui@vanuatu.gov.vu](mailto:salui@vanuatu.gov.vu) ou par téléphone au 22168 auprès de la Cellule des recettes douanières.



Harold TAROSA  
Directeur du Service de la Douane et des Contributions indirectes

## NOTIS I GO LONG PABLIK NAMBA 006/2020

### Invitesen blong tekpat long toktok long saed blong ol jenis long fasin blong wok blong Kastoms we oli kolem 'Vanuatu Harmonized System' (HS) long 2022

Vanuatu i bin kam memba blong Wol Kastoms Oganaesesen [World Customs Organization (WCO)] stat long namba 17 Novemba 2009 mo i bin saenem agrimen blong setimap Harmonized System (HS).

Fastok blong agrimen ia, International Convention on the Harmonized Commodity Description and Coding System, (fasin blong yusum semak toktok mo kod long saed blong kago) i mekem i klia se hem i impoten blong meksua se fasin blong wok ia, Harmonized System, i stret oltaem folem ol jenis long teknoloji mo long wei we ol man oli pem mo salem kago raon long wol.

Niufala HS blong 2022 (HS2022) bambae Palamen i mas lukluk long hem fastaem mo agri long hem bifo i save kam loa long namba 1 Jenuware 2022. From hemia Dipatmen blong Kastoms mo Takis bambae i ranem wan program blong tokbaot ol jenis wetem ol man we oli gat intres long pablik mo long praevet sekta stat long manis Ogis go kasem Oktoba 2020 blong lukluk long ol kwestin o problem we maet i gat.

Eni man/grup we i wantem tekpat long ol toktok ia, bambae i mas talemaot long mifala long imel blong [salui@vanuatu.gov.vu](mailto:salui@vanuatu.gov.vu) o ring i kam long ofis blong Kastoms Takis (Customs Revenue Unit) long 22168.



Harold TAROSA  
Daarekta blong Kastoms mo Takis